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Jan Röder prezidentem 350 000 studentů farmacie
Prezidentem   IPSF  (International Pharmaceutical Students' Federation) byl vloni v létě zvolen student 5. ročníku
Farmaceutické fakulty UK Jan Röder. Stal se tak prvním studentem z bývalého východního bloku, který stanul v čele
této mezinárodní organizace sdružující více než 350 000 studentů farmacie z 86 zemí světa.
Vy jste byl aktivním studentem už počátku studia, že?
Už v prvním ročníku jsem byl členem   Spolku českých studentů farmacie . Na naší
fakultě má tento spolek poměrně silné postavení a je velmi aktivní. Pořádá aktivity
od různých seznamovacích akcí a party přes reprezentativní ples po vzdělávací
akce. Navíc pomáhá fakultě například při konferencích. Prezident tohoto spolku
může být přítomen i na zasedání kolegia děkana a vznášet různé připomínky. Já
jsem se národním prezidentem stal před dvěma lety.

Jak jste se dostal do studentské organizace na mezinárodní bázi?
Vlastně náhodou. Po prvním ročníku jsem byl vyslán na kongres jako náhradník. Když jsem poznal tyto „mezinárodní
vody“, tak mě to hned uchopilo a stal jsem se pro národní spolek kontaktní osobou, přes niž tečou všechny informace.
Díky tomu jsem poznal nejen „pozlátko“ světového kongresu, ale skutečnou provozní činnost organizace.
Kongresy jsem pak navštěvoval každoročně. Na posledním z nich mě vedení požádalo, jestli bych jako zkušený člen
nekandidoval na prezidenta. Po dlouhém zvažování jsem na to kývl.
Proč to otálení?
Zastávání této pozice je poměrně finančně náročné, protože člověk si musí téměř všechny cesty hradit sám. Zástupci
národní organizace ale řekli, že mě podpoří. Tak jsem se rozhodl, že to zkusím nejen kvůli té úžasné zkušenosti pro můj
další život, ale i kvůli jedinečné možnosti ovlivnit směřování této organizace.
Podařilo se už některému Čechovi zastávat tuto pozici?
Zatím žádnému. Ve funkci prezidenta nebyl dokonce ani žádný student z východního bloku. Češi ale byli už několikrát
na vedoucích pozicích v organizaci, např. v oblasti studentské výměny.
Co je úkolem prezidenta IPSF?
Hlavním úkolem je vést tým chairpersonů. Zároveň zastupuji organizaci na všech veřejných akcích a koordinuji
spolupráci na všech projektech.
Nakolik je možné práci koordinovat z Čech a nakolik musíte pobývat v zahraničí?
Svou kancelář mám v Haagu, často ale vyjíždím na různá sympozia, konference a setkání. Dnes naštěstí svět funguje
přes elektronickou komunikaci, takže tým mohu koordinovat odkudkoliv.
Jak se vám daří skloubit funkci prezidenta se studiem?
Je to hodně náročné. Naštěstí v 5. ročníku máme předepsanou půlroční praxi, kterou jsem už absolvoval s předstihem.
Nyní mě čeká jen několik doplňkových seminářů a napsání diplomové práce.
Můžete zmínit některé projekty, jež IFS zaštiťuje?
Portfolio aktivit je opravdu široké. Zmíním například projekty týkající se veřejného zdraví, v rámci nichž mohou studenti
vyjíždět na stáže, dále pořádáme kampaně pro veřejnost, nabízíme i aktivity týkající se osobního rozvoje, odborných
dovedností či vzdělávací programy, v rámci nichž mohu studenti publikovat své výzkumy. Novinkou je projekt na evaluaci
výuky. Nejstarší náš program je zaměřen na výměnu studentů z celého světa.
Jak jsou čeští studenti aktivní ve srovnání s těmi zahraničními?

http://www.ipsf.org/
http://www.scsf.cz/
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Český spolek je hodně aktivní. Nejaktivnější je v oblasti studentské výměny, v současnosti jsme čtvrtou zemí s nejvyšším
počtem přijatých a vyslaných studentů. Například letos do světa vysíláme kolem 60 studentů.
Přemýšlel jste už, co byste dělal po škole?
Celé své studium jsem se věnoval profesní politice, takže si neumím představit, že bych šel někam do lékárny. Myslím si,
že své manažerské zkušenosti bych mohl uplatnit například v průmyslu. Dveře mám snad otevřené i do mezinárodních
organizací.
Státní správa by vás nelákala?
Administrativa ve Státním úřadě pro kontrolu léčiv by mě asi nebavila. Kdyby přišla nějaká nabídka z odboru farmacie
na ministerstvu zdravotnictví, tak bych se určitě nebránil. Myslím, že mám spoustu zkušeností, jak to v oboru funguje
ve světě.
(Lucie Kettnerová)


